

# CURRICULUM VITAE

**Name: Vladimir Lafitsky**

## **I. Personal details:**

February 21, 1957;

Married, two children

## **II. Education, academic and other qualifications:**

Moscow State University, Faculty of Law, Diploma in Jurisprudence, 1979.

Institute of State and Law of the Academy of Sciences of the USSR. Post graduate studies. Ph.D in Law, 1984.

## **III. Professional activities:**

Assistant, associate professor of Soviet Law in the Institute of Radiotechnics, Electronics and Automatics., 1980 – 1988;

Senior research fellow, head of the department, deputy director for scientific work of the Institute for Legislation and Comparative Law under the Russian Federation Government, 1988 till now.

## **IV. Political activities:**

Have not been involved in political activities or affiliated with political parties.

## **V. Other activities:**

Expert of the Constitutional Commission of the Russian Federation, one of the authors of the parliamentary draft Constitution of the Russian Federation, 1992 – 1993;

Associate professor of the Moscow State Institute of International Relations (University) of the Ministry of Foreign Affairs, 1986 – 1987 (part time).

Professor of the Russian Legal Academy of the Ministry of Justice of the Russian Federation, 2006 – 2007 (part time).

Member of the Scientific Methodological Council of the Central Election Committee of the Russian Federation, 2005 – 2006, 2012 – till now;

Deputy Editor-in-chief of the Journal of Foreign Legislation and Comparative Law, 2005 – till now;

Associate member of the International Academy of Comparative Law, 2011 – till now  
Substitute member of the Venice Commission (European Commission for Democracy through Law), 2013 – till now.

#### **VI. Scientific Publications:**

Author of about 200 scientific works, including more than 20 books on comparative and constitutional law, history and theory of law, constitutional economics:

Criminal Liability of Corporate Persons in International and National Law. (M., 2013 – in co-authorship);

Justice in the Modern World (M., 2012 - in co-authorship);

Comparative Jurisprudence in the Images of Law. In 2 volumes (M., 2010 – 2011);

Constitutional System of the USA (M., 2011, 2007);

Corporate Persons of Public Law in the Doctrine and Practice of Russia and Foreign States (M., 2011, in co-authorship);

Administrative Procedures and Control in the Light of European Experience (M., 2011);

Les procédures administratives et le contrôle à la lumière de l'expérience européenne en France et en Russie (Paris, 2012 - in co-authorship);

Rule of Law in Russia: Issues of Implementation, Enforcement and Practice (M., 2010 - in co-authorship);

Resurrection of Law. In 3 parts (M., 2008 – 2009);

Technical Regulation. Legal Aspects (M., 2010 - in co-authorship);

Constitutional Economics (M., 2002, 2006, 2010 - in co-authorship);

Elections to the European Parliament (M., 2005);

Legal Regulation of Presidential Elections in the USA (M., 2004);

Poetry of Law: Pages of Law Drafting from Ancient to Present Days (M., 2003);

Fundamentals of Independence of the Bank of Russia (M., 2001);

Fundamentals of the Constitutional System of the USA (M., 1998);

Deputy of the Parliament in Foreign States (M., 1995 - in co-authorship);

Federation in Foreign States (M., 1993 - in co-authorship);

Constitutional System and the Role of American States in the Structure of the American Federalism (M., 1993);

US Congress (M., 1990), etc.

Editor-in-Chief of about 10 books, including: Comparative Jurisprudence. National Legal Systems. In Three Volumes (M., 2012 – 2013); Modern Electoral Systems. In Six Books (2005 – 2012); Bank of Russia in the XXI Century (M., 2003); Constitutional Law (M., 1995); USA: Constitution and Legislative Acts (M., 1993), etc.

**VII. Languages:**

Russian - native

English - fluent

French - oral and written comprehension.

**VIII. Other relevant information:**

State Awards:

Honorary Title “Honored lawyer of the Russian Federation” (decree of the President of the Russian Federation of December 27, 2010).

Honorary Certificate of the Government of the Russian Federation (2005)

***Professional address:***

Institute of Legislation and Comparative Law under the Russian Federation

Government, 34, B. Cheremushkinskaya, Moscow, 117218, Russia

tel: + 7 903 790 30 15; + 7 495 665 75 22

fax: + 7 495 719 73 02

e-mail address: vlafitskiy@gmail.com; lafitsky@izak.ru

## CURRICULUM VITAE

### Лафитский Владимир Ильич

#### I. Личные данные:

Дата рождения: 21 февраля 1957 г.;

Женат; двое детей

#### II. Образование:

Московский государственный университет. Юридический факультет. Диплом по специальности "Правоведение", 1979.

Институт государства и права Академии наук СССР. Заочная аспирантура. Диплом кандидата юридических наук, 1984.

#### III. Профессиональная деятельность:

Ассистент, доцент советского права Московского института радиотехники, электроники и автоматики, 1980 – 1988.

Старший научный сотрудник, руководитель отдела, заместитель директора по научной работе Института законодательства и сравнительного правоведения при Правительстве Российской Федерации, 1988 – по настоящее время.

#### IV. Политическая деятельность:

В политической деятельности не участвовал; в политических партиях не состоял.

#### V. Другая деятельность:

Эксперт Конституционной комиссии Российской Федерации, один из авторов парламентского проекта Конституции РФ, 1992 – 1993;

Преподаватель Московского государственного института;

международных отношений, 1986 – 1987 (по совместительству);  
Профессор Российской правовой академии Министерства юстиции РФ, 2006 – 2007 (по совместительству);  
Член научно-методического совета Центральной избирательной комиссии Российской Федерации, 2005 – 2006, 2012 – по настоящее время;  
Заместитель главного редактора «Журнала зарубежного законодательства и сравнительного правоведения», 2005 – по настоящее время;  
Член-корреспондент Международной академии сравнительного права, 2011 – по настоящее время;  
Заместитель Представителя Российской Федерации в Венецианской комиссии (Европейской комиссии за демократию через право), 2013.

#### **VI. Научные публикации:**

Автор около 200 научных работ, в том числе более 20 книг по сравнительному правоведению и конституционному праву, истории и теории права, конституционной экономике:

Уголовная ответственность юридических лиц в международном и уголовном праве (М., 2013 – в соавторстве);

Правосудие в современном мире (М., 2012 - в соавторстве);

Сравнительное правоведение в образах права. В двух томах (М., 2010 – 2011);

Конституционный строй США (М., 2011, 2007);

Юридические лица публичного права в доктрине и практике России и зарубежных стран (М., 2011, - в соавторстве);

Административные процедуры и контроль в свете европейского опыта (М., 2011);

Les procédures administratives et le contrôle à la lumière de l'expérience européenne en France et en Russie (Paris, 2012 - in co-authorship);

Верховенство права и проблемы его обеспечения в правоприменительной практике (М. 2010 - - в соавторстве);

Rule of Law in Russia: Issues of Implementation, Enforcement and Practice (М., 2010 - in co-authorship);

Воскресение права. В трех частях (М., 2008 – 2009);  
Техническое регулирование. Правовые аспекты (М., 2010 -- в соавторстве);  
Конституционная экономика (М., 2002, 2006, 2010 - - в соавторстве);  
Выборы в Европейский Парламент (М., 2005);  
Правовое регулирование президентских выборов в США (М., 2004);  
Поэзия права: Страницы правотворчества от древности до наших дней (М., 2003);  
Основы независимости Банка России (М., 2001);  
Основы конституционного строя США (М., 1998);  
Депутат парламента в зарубежных государствах (М., 1995 -- в соавторстве);  
Федерация в зарубежных странах (М., 1993 - in co-authorship);  
Конституционный строй и роль штатов в структуре американского федерализма (М., 1993);  
Конгресс США (М., 1990) и т.д.  
Ответственный редактор около 10 книг, в том числе: Сравнительное правоведение. Национальные правовые системы. В трех томах (М., 2012 – 2013); Современные избирательные системы. В семи книгах (М., 2005 – 2012); Банк России в XXI веке (М., 2003); Конституционное право (М., 1995); США: Конституция и законодательные акты (М., 1993) и т.д..

## **VII. Владение**

### **языками:**

Русский - родной

Английский -

свободно

Французский - понимание устной и письменной речи.

## **VII. Другая**

**информация:**

Государственные награды:

Почетное звание «Заслуженный юрист Российской Федерации» (Указ Президента РФ от 27 декабря 2010).

Почетная грамота Правительства Российской Федерации (2005)

***Рабочий адрес:***

Институт законодательства и сравнительного правоведения при  
Правительстве Российской Федерации. Большая Черемушкинская улица,  
дом 34, Москва 117218, Россия

тел: + 7 903 790 30 15; + 7 495 665 75 22

факс: + 7 495 719 73 02

эл. почта: [vlafitskiy@gmail.com](mailto:vlafitskiy@gmail.com) lafitsky@izak.ru